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Memo

Geachte heer Kemner,

Hierbij de beantwoording van uw vragen.

1. Om welke reden is deze kapvergunning afgegeven? 

Antwoord: De kapvergunning is aangevraagd omdat de bomen de ophoging niet overleven:
 De ophoging ter plaatse  van de bomen is vastgesteld tussen 25 en 60cm. Deze overstijgt ruim 

de 20 cm, waardoor er risico is op zuurstofgebrek. Op langere termijn bestaat de kans op 
instabiliteit, met alle mogelijke gevolgen van dien. 

 Daarnaast ontstaan er ook problemen door verzakking in de toekomst. De berk zal vooral last 
hebben van de hoge grondwaterstand. Door verzakking en capillaire opstijging komen de 
wortels, die nu belangrijk zijn voor stabiliteit, onder water.   Boomwortels die onder water komen 
sterven af, en verliezen hun functie als gevolg van houtrot.

 
De conclusie is dat 48 bomen deze ophoging niet overleven en daarom is voor deze bomen  de 
kapvergunning aangevraagd.

2. Welke alternatieven zijn er om de 48 te kappen bomen toch te kunnen behouden en wat zijn de 
kosten hiervan? 

Antwoord: Het alternatief om de bomen te behouden is verplanten of liften van de berken. 
 Verplanten: de berken hebben een breed en zeer oppervlakkig ontwikkelde beworteling.  Bij een 

verplanting is hierdoor een groot risico dat wortels afscheuren of anderszins beschadigd raken. 
Om deze reden is het advies van een boomdeskundige om de berken niet te verplanten. 

 Op basis van adviezen, waaronder de Goudse Bomenstichting,  is liften voor deze situatie geen 
optie  vanwege  een verhoogd risico op uitval als gevolg van een oppervlakkig ontwikkeld 
wortelgestel;

 De kosten van het liften zijn geraamd op € 1.600,- per boom.  Ter vergelijking:  de kosten voor 
het kappen en herplanten van een nieuwe berk  zijn geraamd op € 600,- per boom.

 Bij aanplant van nieuwe bomen wordt plantvakverbetering toegepast, zodat er optimalisatie van 
de groeiplaats kan plaatsvinden en de nieuwe bomen zich beter kunnen ontwikkelen. 



3. Zijn er plannen voor herplanting? Zo ja, welke soort bomen betreft dit en zijn dit soorten die tegen 
hoge waterstand en ophoging bestand zijn?

Antwoord: Ja, er worden 48 berken gekapt en vervangen door 48 bomen van dezelfde soort, Betula 
nigra (= zwarte berk). De huidige boomsoort is in vergelijking met andere boomsoorten redelijk 
tolerant voor grondophogingen tot 20cm. Daarbij geldt dat er op deze wijze een betere aansluiting 
met de huidige te handhaven boomstructuur is.

4. Hoelang gaat het duren voordat herplante bomen net zoveel CO2 hebben geabsorbeerd als de 
bomen die nu op de nominatie staan om te worden gekapt? 

Antwoord: Wij hebben geen cijfers beschikbaar over hoeveel CO2 is vastgelegd in de huidige 
bomen.   De te herplanten bomen zijn dezelfde soort  als de te kappen bomen.  Zodra de bomen 
dezelfde afmeting/formaat hebben als de bomen die nu in de laan staan zullen de te herplanten 
bomen dezelfde CO2-absorptie graad hebben. De te kappen bomen zijn 21 jaar oud.  De inschatting 
is dat de nieuwe bomen na ongeveer 15-20 jaar dezelfde CO2-absorptie heeft, omdat er nu 
plantvakverbetering toegepast wordt bij het planten van de bomen.  In de huidige bomen zit niet 
zoveel groei meer, waardoor verwacht mag worden dat deze de komende jaren ook niet zoveel CO2 
meer vast zullen leggen.  

5. Door wie is deze kapvergunning aangevraagd?

Antwoord: Afdeling Projecten Openbare Ruimte van de gemeente Gouda.

6. Verschillende bewoners hebben aangegeven bezwaar te hebben tegen deze bomenkap en 
in overleg te willen treden. Is het college bereid om het kappen van deze bomen uit te stellen zodat 
eerst met de omwonenden kan worden overlegd? 

Antwoord: Er zijn al diverse overleggen gevoerd met bewoners.  Er is onderzoek gedaan door een 
onafhankelijk bureau. Ook zijn er gesprekken gevoerd met  de Goudse Bomenstichting en de 
groendeskundigen van de Gemeente Gouda.  Op basis hiervan is het advies om  48 berken te 
kappen. Op het moment dat er  formeel bezwaar wordt gemaakt dan gaan we in gesprek met de 
bezwaarmakers. Dit levert vertraging op van het project.


